

Title (en)

Water outlet armature.

Title (de)

Wasserauslaufarmatur.

Title (fr)

Armature de vidange d'eau.

Publication

EP 0296470 A1 19881228 (DE)

Application

EP 88109515 A 19880615

Priority

DE 3721152 A 19870626

Abstract (en)

In a water outlet fitting having one or more outlet mouthpieces (11, 21), at least one outlet mouthpiece (21) being connected via a hose (1), which can be pulled out of a guide (13), to the fitting member (10), and means being provided by which the hose (1) is pulled back into the guide (13) on returning the outlet mouthpiece (21), it is proposed, in order to improve the handling of the shower hose (1) and to reduce the space requirement for the return device of the shower hose (1), that a spring element (2) permitting limited release and return of the hose (1) be arranged between the connection point (12) on the fitting member (10) and the guide (13) for pulling out the hose (1). <IMAGE>

Abstract (de)

Bei einer Wasserauslaufarmatur mit einem oder mehreren Auslaufmundstücken (11, 21), wobei wenigstens ein Auslaufmundstück (21) über einen, aus einer Führung (13) herausziehbaren Schlauch (1) mit dem Armaturenkörper (10) verbunden ist und Mittel vorgesehen sind, durch die beim Rückführen des Auslaufmundstücks (21) der Schlauch (1) in die Führung (13) zurückgezogen wird, ist zur Verbesserung der Handhabung des Brauseschlauches (1) und zur Verringerung des Platzbedarfs für die Rückführleinrichtung des Brauseschlauchs (1) vorgeschlagen, daß zwischen der Anschlußstelle (12) an dem Armaturenkörper (10) und der Führung (13) zum Herausziehen des Schlauchs (1) ein Federelement (2) angeordnet ist, das eine begrenzte Freigabe und Rückführung des Schlauches (1) gestattet.

IPC 1-7

E03C 1/06

IPC 8 full level

E03C 1/06 (2006.01)

CPC (source: EP)

E03C 1/06 (2013.01); **E03C 2001/0415** (2013.01)

Citation (search report)

- [Y] DE 918080 C 19540916 - KARL HUMMEL
- [Y] DE 1254097 B 19671109 - HANSA METALLWERKE AG
- [A] DE 3434735 A1 19860403 - HIGH TECH AUSBAU EINRICHTUNG [DE]
- [A] FR 1106283 A 19551216 - FRIEDRICH GROHE

Cited by

CN102644809A; EP0476402A3; US5277454A; WO9204509A1; US8713725B2; EP1944418A1

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE ES FR IT LI

DOCDB simple family (publication)

EP 0296470 A1 19881228; DE 3721152 A1 19890105

DOCDB simple family (application)

EP 88109515 A 19880615; DE 3721152 A 19870626